

Test 6-Listening

Section 1

Question 1

答案: 2.45

定位原文: **scripts:**

MAN: Well, on the first day, there's the opening ceremony, in the town centre. People start gathering around 2 o'clock, to get a good place to see from, and the events will start at 2.45, and finish about 5.30.

解题思路: 询问 festival 开始的时间, start at 是解题线索。

Question 2

答案: band

定位原文: **scripts:**

MAN: Then there'll be a performance by a band. Most years we have a children's choir, but this year the local army cadets offered to perform, and they're very good.

解题思路: There'll be a performance by a band 和 A band will perform 属于同义表达, 只是主被动的表达转换。

Question 3

答案: play

定位原文: **scripts:**

MAN: After that, a community group from the town will perform a play they've written themselves, just a short one. It's about Helen Tungate. I don't know if you've heard of her?

解题思路: 人名 Helen Tungate 协助定位答案, 题干中的 performance 在原文中以 perform 的动词形式出现。

Question 4

答案: scientist

定位原文: **scripts:**

WOMAN: I certainly have. She was a scientist years ago.

解题思路: 中间两人说了几句关于 Helen Tungate 这个人的信息, 在解释她生前的身份, 所以答案就填写 scientist。

Question 5

答案: river

定位原文: **scripts:**

MAN: Yes. Well, all that will take place in the afternoon, and later, as the sun sets,

there'll be a firework display. You should go to the park to watch, as you'll get the best view from there, and the display takes place on the opposite side of the river. It's always one of the most popular events in the festival.

解题思路：填写的是 evening fireworks 的表演地。原文中的 take place on the opposite side of the river, 也就是 display situated across the river, 所以答案就是 river。

Question 6

答案: grandparents

定位原文: **scripts:**

MAN: There are several events that go on the whole time. For example, the students of the art college have produced a number of videos, all connected with relationships between children and their grandparents.

解题思路: relationships between... and... 帮助锁定答案区域, 所以答案就是 grandparents。

Question 7

答案: Handsworth

定位原文: **scripts:**

MAN: Exactly. Because the art college is in use for classes, throughout the festival, the videos are being shown in Handsworth House.

WOMAN: How do you spell the name?

MAN: H-A-N-D-S-W-O-R-T-H. Handsworth House. It's close to the Town Hall.

解题思路: 考查单词拼写。询问地点。

Question 8

答案: traditional

定位原文: **scripts:**

MAN: There isn't any ballet, I'm afraid, but there'll be a demonstration of traditional dances from all round the country.

解题思路: 女士表达了自己对芭蕾舞项目的兴趣, 男士说没有芭蕾舞表演, 但是有传统舞蹈表演。demonstration 和 performance 在此处属于同义表达。

Question 9

答案: outdoor

定位原文: **scripts:**

MAN: It's in the market in the town centre—the outdoor one, not the covered market. And it's on at 2 and 5 every afternoon of the festival, apart from the first day.

解题思路: 男士进一步解释说传统舞蹈表演的举办地点在 market in the town centre, 但是是户外的那个, 所以此处需要填写 outdoor。

Question 10

答案: logo

定位原文: **scripts:**

MAN: Yes, you can book online, or you can buy them when you arrive in Kenton, either at the festival box office, or from any shops displaying our logo in the windows.

解题思路: 女士询问获得 **concerts** 票的渠道, 这里需要填写的就是关于获取票的一些信息。听到 **shops** 帮助定位答案, 预读题目的时候, **in the windows** 也是线索, 所以答案填写 logo。

Section 2

Question 11

答案: B

定位原文: **scripts:**

The flight is at 11.30, so it's too early to have lunch at the airport. I suggest we meet there for coffee at 10, which should give us plenty of time for breakfast before we leave home.

解题思路: 吃午饭太早了, 所以最终确定是 10 点在机场碰面, 目的是 **coffee**, 虽然前面有 11.30 和 **lunch** 的时间干扰, 但是这个题目有太大难度。

Question 12

答案: C

定位原文: **scripts:**

When we arrive in Munich, we'll be met at the airport by Claus Bauer. Claus works for a tour operator, and he'll look after us for the time we'll be in Germany.

解题思路: 根据人名 Claus Bauer 定位, **works for** 就是表示他的职业, 所以答案是 C 选项, a tour operator。

Question 13

答案: A

定位原文: **scripts:**

Now last time we discussed this trip, I didn't have the precise cost for hotel rooms, but now I have. The normal rate at the hotel where we're staying is 150 euros a night for a double room. I'd hoped to get that down to 120 euros, but in fact I've been able to negotiate a rate of 110.

解题思路: 这道关于价格的题目, 依然出现了很多干扰项, 但是注意到最终是 **but** 后面才是重要的信息, 正常价格是 150 欧元, 期望值是 120 欧元, 最后谈判, 110 欧元成交, 所以答案是 A。

Question 14

答案: B

定位原文: **scripts:**

From talking to you all about your preferences, it was clear that a typical local restaurant would be too meat-oriented for some of you. Some of you suggested an Italian restaurant, but I must confess that I decided to book a Lebanese one, as we have plenty of opportunities to go to an Italian restaurant at home.

解题思路: 和上一题一样, 出现了一些干扰信息, 还是 but 后的重要信息才是要的答案。typical local restaurant 对一些人来说太以肉为主了, 意大利餐厅在家就能吃, 所以决定还是去订一个 Lebanese one。所以答案就是 B。

Question 15

答案: C

定位原文: **scripts:**

On Wednesday afternoon, the director of the play we're going to see that evening will talk to us at the theatre.

解题思路: 在交代日期行程的时候, 可以按照时间做简单的笔记, 周一, 周二, 周三……然后第一句话就交代了当天要见面的对象是 director of the play, 所以答案是 C 选项。

Question 16-Question 20

答案:

Q16 F

Q17 B

Q18 E

Q19 G

Q20 C

定位原文: **scripts:**

解题思路: Q16-20 其实是信息匹配, 听力时可以根据介绍的时间顺序做简单的笔记记录, 从周三到下周一。

Q16: The play we're seeing on Wednesday evening is a modern one, and we're going to the premiere, so it'll be quite a dressy occasion, though of course you don't have to dress formally. 重点在于对单词 premiere 的理解, 首次公演, 所以对应 F 选项的 be performed for the first time;

Q17: On Thursday we're seeing a play that was first performed last year, when it was commissioned to mark a hundred years since the birth in the town of a well-known scientist. 为了纪念小镇一位知名的科学家诞辰 100 周年, mark a hundred years since the birth of...和 B 选项的 celebrate an anniversary 属于同义表达, 所以选择 B 选项。

Q18: Friday's play will really make you think hard about what clothes to pack, as it'll be in the garden of a palace. It's a beautiful setting, but I'd better warn you, there won't be much protection from the wind. 说到 in the garden of a palace, beautiful setting, 而且没有太多对风的 protection, 当然就是在户外啦, 所以对应 E 选项的 outdoors。

Q19: On Saturday, we're going by coach to a theatre in another town, not far from Munich. This will be the opening of a drama festival, and the mayor and all the other dignitaries of the town will be attending. 地点变换，从 Munich 变到了 another town that not far away from Munich，重点在于理解单词 dignitary，意思为“高官，显要人物”，市长和其他高官也会参加，所以也就是 G 选项的 be attended by officials。

Q20: And after having a day off on Sunday, our final play is on Monday, and it's in the stunning setting of the old Town Hall, which dates back to the 14th century. 在老旧的市政厅，可以追溯到 14 世纪，也就是 C 选项的 inside a historic building。

Section 3

Question 21

答案：C

定位原文：scripts:

JAMES: Well, my mother is Danish, and although we always lived in England, she used to talk about her home a lot, and that made me want to visit Denmark. We hardly ever did, though—my mother usually went on her own. But whenever her relations or friends were in England they always came to see us.

解题思路：有一个小的背景知识，Scandinavia 在地理上是指斯堪的纳维亚半岛，包括挪威和瑞典，文化与政治上则包含丹麦。A 选项与文中 “We hardly ever did, though—my mother usually went on her own.” 矛盾；B 选项没有提及；her relations or friends were in England they always came to see us 和 C 选项属于同义转换的表达。

Question 22

答案：B

定位原文：scripts:

JAMES: I think the four years of the undergraduate course will be enough for me. I'm interested in journalism, and I quite like the idea of moving to Scandinavia and writing for magazines. I'd find that more creative than translating, which I suppose most graduates do.

解题思路：Beth 提出很多学生会继续深造读研究生，但是 James 认为本科四年对他来说足够了，他对 journalism 感兴趣，想搬到 Scandinavia 为杂志写稿，认为比大部分可能会选择做的 translating 更有创意，所以这里 journalism 和选项的 media 属于同义替换，答案是 B 选项，translating 只是一个干扰信息。

Question 23

答案：C

定位原文：scripts:

BETH: OK. Now how are you finding the courses you're taking this term, James?

JAMES: Well, I'm really enjoying the one on Swedish cinema.

BETH: That'll continue next term, but the one on Scandinavian literature that's running at the moment will be replaced by more specialised courses.

解题思路：James 说自己是因为对一个关于 Swedish cinema 的课程很喜欢，所

以发现了这些课程，Beth 说这个课程会延续到下学期，but 出现，话语一转，现在还在开设进行的 Scandinavian literature 下学期就会关闭，被更多的专业课所取代，所以答案是 C 选项。在这里 be replaced by 意思就是 ended 了。

Question 24

答案：A

定位原文：scripts:

BETH: You might find modern novels or 19th century playwrights interesting.

JAMES: I've read or seen several plays in translation, so that would be a good idea.

解题思路：James 先提出做的 paper 的 topic 是 Icelandic sagas，但是 Beth 提出很多人选了这个 topic，相关的资料书很难获得，然后建议说 modern novels or 19th century playwrights，James 表示自己看了一些译本的戏剧，认为这个建议很好，所以答案是 A，注意排除干扰选项 B。

Question 25:

答案：C

定位原文：scripts:

BETH: First I suggest you avoid taking one writer and going into a great deal of detail. That approach certainly has its place, but I think you first need to get an understanding of the literature in the context of the society in which it was produced - who it was written for, how it was published, and so on.

解题思路：James 询问 Beth 关于 paper 的一些建议，Beth 认为要避免研究一个作家的作品，然后研究探讨很多细节，这个方法固然有重要性，又是 but 出现提示重要信息，first need to，重点信息出来了，了解文学作品的社会背景，比如说作品的创作意义和出版过程，所以 social background 在这里和 context of the society 属于同义替换，答案是 C 选项。

Question 26-Question 30

答案：

26 E

27 G

28 D

29 C

30 A

定位原文：scripts:

解题思路：Q26-30 属于信息匹配类题目，七选五。预读题目的时候，可以根据题目设置发现所有空的填写应该是按照听力播放顺序，按照步骤或者阶段进行的，题干的关键信息分别是 choose topic, borrow from Beth, plan, read source material and write, using (某种方法或者工具)，直到最后 complete，听力的时候可以有的放矢。整个内容是关于 James 写关于 Vikings 的 paper 的。

Q26: BETH: Well, what I suggest is that you read an assignment a student wrote last year, which is kept in the library... Textbooks usually cover so many topics, it can be very difficult to choose just one.

Beth 说 topic 太多了是挺难选的，所以建议 James 先读去年一个学生写的。所以这里应该是 student paper，对应 E 选项，student paper 就是文中说的 an assignment a student wrote。

Q27: BETH: If it's the one I am thinking of, hmm, I'd ignore it - it's more fantasy than reality. But I've got a recording of a documentary that you should watch.

又一次是 But 后出现关键信息，Beth 主动提出自己有 James 应该看的纪录片，那也就是 James 可以从 Beth 那里借阅，所以对应的是 G 选项。

Q28: JAMES: So then should I work out an outline?

BETH: Yes. Just headings for different sections, at this stage.

两人确定 James 首先需要写出题纲来，答案是 outline，也就是 D 选项的 structure。

Q29: BETH: Yes. Just headings for different sections, at this stage. And then you should start looking for suitable articles and books to draw on, and take notes which you organise according to those headings.

先看一些合适的文章和书，然后依据自己 paper 的 headings 做 notes，答案就是 notes，对应 C 选项。

Q30: BETH: Then put short phrases and sentences as bullet points under each heading. Make sure that this skeleton makes sense and flows properly, before writing up the paper in full.

需要用一些 short phrases 和 sentences 作为每一级 heading 下的项目符号，也就是分支的讨论重点，文中说的就是 bullet points，所以答案就是 A 选项。

Section 4

Question 31:

答案: bullying

定位原文: **scripts:**

What is conflict in the workplace? Definitions vary, but I'm taking it to refer to a whole range of behaviours that the victim finds unacceptable, from minor, harmless arguments to—at the opposite extreme—physical violence. Much of this is covered by the term bullying, by which I mean one or more people behaving abusively or aggressively against another who is in a weaker position.

解题思路: 第一部分给关于 conflict in the workplace 的定义。Much of this is covered by the term bullying，也就是 bullying is a general category of bullying。所以空处填写 bullying。

Question 32:

答案: superiority

定位原文: **scripts:**

As with all human behaviour, there are numerous reasons for it. But often it's caused by someone who feels the need to show their superiority over someone else, in order to feel that they aren't at the lowest level in a hierarchy or a group of people.

解题思路: 又是 but 转折词出现后出现题目答案，a result of 后面接原因，对应原文的 be caused by，prove 和 show 在这里属于同义表达，所以答案填写 superiority。

Question 33:

答案: personality

定位原文: **scripts:**

In some cases one person simply dislikes the other, on the basis that the personality of one is in some way incompatible with that of the other person.

解题思路: 说有一些 conflict 是因为 personality 不一样, be incompatible with 在题干中以 differences...between 的形式出现, 所以答案是 personality。

Question 34:

答案: structural

定位原文: **scripts:**

Some conflicts arise when people are more interested in promoting themselves and their team than in the company as a whole. These conflicts are called 'structural', and could come about, for example, when a sales team believe they are the only people in the business who do any useful work, and look down on behind-the-scenes administrators.

解题思路: 另一些 conflicts 是因为一些人更看重个人和他们的团队提升, 而不考虑公司整体的, 这种就叫 structural conflicts, 答案就是 structural。

Question 35:

答案: absence

定位原文: **scripts:**

Conflict obviously affects the individuals concerned—the situation is likely to be very stressful for victims, resulting in their absence from work, possibly for months.

解题思路: result in 和 cause 属于同义表达, 答案就是 absence。

Question 36:

答案: confidence

定位原文: **scripts:**

Many CEOs combine two opposing characteristics: Confidence—that is, the belief that they're capable of great achievements—with a high level of anxiety, a fear of missing targets, whether set by themselves or by the directors of the company.

解题思路: combine two opposing characteristics, 就是 have both characteristics, 一个是 confidence, 但是同时又有 anxiety。

Question 37:

答案: visions

定位原文: **scripts:**

And it's particularly difficult to tackle the situation where colleagues, managers and board members are all trying to achieve their own visions. When they can't agree on strategic issues and on where they see the business going, there are real

problems.

解题思路: trying to achieve their own visions 也就是他们有不同的 visions, 答案就是 visions, 注意是复数形式。

Question 38:

答案: democratic

定位原文: **scripts:**

Interestingly, though, a company with a more democratic business model, can suffer more, when uncertainty about who to report to leads to conflicting demands.

解题思路: 因为更追求民主的商业模式, 所以当出现跟谁汇报这种不确定性问题出现时都会导致 conflicts, 所以答案就是 democratic。

Question 39:

答案: respect

定位原文: **scripts:**

A good manager, at any level, will make efforts to earn the respect of the people they work with, particularly those who report to them.

解题思路: 39 和 40 开始讨论解决问题的方法, earn 就是 gain 的同义表达, 所以答案是 respect。

Question 40:

答案: mediator

定位原文: **scripts:**

However, if one of the parties in a conflict sees human resources as simply a mouthpiece for the chief executive, then an external mediator might be able to help.

解题思路: However 这个转折词之后又出现了重要信息, 如果发现人力资只是领导者的传话者, 那么这个时候就需要外部调停者的帮助了。所以 from outside the company 就对应文中的 external, 答案就是 mediator。